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MØTEPROTOKOLL  
 

Grue kontrollutvalg 2019-2023 
 
Dato: 18.04.2023 kl. 08.30 – 14.45 
Sted:    
Arkivsak: 18/00086 
  
Tilstede:  Stein Bruno Langeland (leder – Sp) 

Inger Marie Hvithammer (Ap) 
Øistein Martin Skoglund (Ap) 
Arni Bjørn Haraldsson (H)  

  
Møtende 
varamedlemmer: 

Vara for M. Moe ble innkalt, men kunne ikke møte 

  
Forfall:  Magnhild Moe (Sp) 
  
Andre: Ordfører Rune Grenberg til sak 15/23 

Kommunedir. Ole F. Mikkelsgård til sak 16/23 
Enhetsledere Sykehjem, HDO og Hjemmetjeneste til sak 17/23 
Konst. avd.leder og Tildelingskontoret enhetsledere Sykehjem 
og Hjemmetjenesten til sak 18/23  
Kommunedirektøren og leder Barneverntjenesten til sak 19/23 

  
Protokollfører: Utvalgssekretær Anne Haug 
  

 
 
 
SAKSKART  Ca. tid for 

behandling 
Hvem 
deltar 

 Saker til behandling 

14/23 19/00013-
37 

Sak G-14/23 Referater, 
orienteringer og diskusjoner 

08:30  

15/23 18/00100-
59 Sak G-15/23 Samtale med ordfører 09.15 Ordfører 

16/23 18/00062-
200 

Sak G-16/23 Samtale med 
kommunedirektør 

09.45 Komm.dir. 

17/23 18/00062-
202 

Sak G-17/23 Orientering fra admin. 
- avvikshåndtering helse- og 
omsorg 

10.30 
Admin. 
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  Lunsj 11.15  

18/23 18/00062-
205 

Sak G-18/23 Orientering fra 
Tildelingskontoret 

11.45 Admin. 

19/23 18/00062-
206 

Sak G-19/23 Orientering vedr. 
Oppvekstreformen 

12.30 Admin. 

20/23 18/00102-
63 Sak G-20/23 Eventuelt 13.15  

 
 
Det var ingen merknader til innkallingen eller sakslisten. 
 
 
 

UNDERSKRIFTER:  
Vi bekrefter at møteboken, som vi har signert, er ført i samsvar med det som ble bestemt på 
møtet. 
  

 
 

  
 

 

  
 

 

 
 

  

 
 

UTSKRIFTER: 
Møtebok er sendt til: Kontrollutvalget, ordfører, kommunedirektør/rådmann, Revisjon Øst 
IKS og lokalpressen. 
Innkallinger og møtebøker ligger også på www.konsek-ost.no under hvert kontrollutvalg/ 
«Møter». 

 
 
  

http://www.konsek-ost.no/
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Saker til behandling 

Sak G-14/23 Referater, orienteringer og diskusjoner 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Grue kontrollutvalg 2019-2023 18.04.2023 14/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
Kontrollutvalget tar referatene og informasjonen til orientering. 
 
 
Saksfremstilling 
Orienteringer/diskusjoner 
▪ Gjensidig orientering fra kontrollutvalgsmedlemmene (hvert enkelt medlem 

forbereder en orientering til de øvrige). 
o Saker fra formannskapet – Stein Bruno Langeland 
o Saker fra administrasjonsutvalget og AMU – Øistein Martin Skoglund 
o Saker fra samfunn og næring – Inger Marie Hvithammer 
o Saker fra helse og velferd – Arni-Bjørn Haraldsson 
o Oppvekst – Magnhild Moe 

▪ Kommunestyrets saker og vedtak. 
▪ Referat fra kommunestyremøte. Kontrollutvalgets medlem i KS ev. 

kontrollutvalgets leder oppfordres til å orientere om sakene i møtet, spesielt 
kontrollutvalgets saker. 

▪ En oppdatert oversikt over oppfølging av KU-saker er en del av tiltaksplanen i 
hvert kontrollutvalgsmøte. Endelig oppfølgingsliste er vedlagt kontrollutvalgets 
årsrapport som legges ut på www.konsek-ost.no/kontrollutvalgene/grue 
under «Sentrale dokumenter». 

▪ Eventuelle mediesaker. 
▪ Innspill fra kontrollutvalgsmedlemmene, jf. tiltaksplanen og temaer. 
▪ Tilsynssaker fra andre offentlige myndigheter: Sekretariatet orienterer 

fortløpende om eventuelle tilsyn og tilsynsrapporter i møtene, jf. 
Statsforvalterens tilsynskalender  
 

 
Møtebehandling 
Det ble gitt en gjensidig orientering fra de ulike utvalgene.  
Mest snakk om saker fra kommunestyret. Allmenn diskusjon.  
 
 
Votering 
Det ble ikke fremmet forslag om endret vedtak.  
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget tar referatene og informasjonen til orientering. 
 

http://www.konsek-ost.no/kontrollutvalgene/grue
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Sak G-15/23 Samtale med ordfører 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Grue kontrollutvalg 2019-2023 18.04.2023 15/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 
Kontrollutvalget tar samtalen med ordføreren til orientering. 
 
 
Saksfremstilling 
Kontrollutvalget inviterer ordfører Rune Grenberg til en samtale hvor det kan 
diskuteres generelle problemstillinger i Grue kommune.  
 
Som et fast punkt tar vi med spørsmålet om det er noe som ordfører ønsker å bringe 
videre til kontrollutvalget fra kommunestyret, eller om det er andre forhold som 
kontrollutvalget bør gjøres oppmerksom på? 
 
 
Møtebehandling 
Ordfører meldte - på svært kort varsel, forfall til møtet. Han hadde heller ikke 
mulighet til å møte senere på dagen.  
 
 
Vedtak  
Ingen vedtak 
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Sak G-16/23 Samtale med kommunedirektør 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Grue kontrollutvalg 2019-2023 18.04.2023 16/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 
Kontrollutvalget tar samtalen med og redegjørelsene fra kommunedirektøren til 
orientering. 
 
 
Saksfremstilling 
Kontrollutvalget inviterer kommunedirektør Ole Frode Mikkelsgård til en samtale hvor vi 
kan diskutere generelle problemstillinger i Grue kommune. Kontrollutvalget ber om at 
kommunedirektøren orienterer om saker som han anser som relevante for 
kontrollutvalgets arbeid.  
 
Det er visse temaer som vil være naturlig å gjennomgå i samtalen med 
kommunedirektøren:  

o Kontrollutvalget ønsker en orientering fra kommunedirektøren om den økonomiske 
situasjonen i kommunen, inkludert viktige forhold i investeringsregnskapet. Naturlig å 
bruke tertialrapportene til slik orientering.  
o Orientering om anmeldelser og varslinger dersom de er alvorlige, gjentakende 
(avtegner et mønster) eller dersom de må anses å være av spesiell interesse for 
kontrollutvalget.  
o Orientering om åpnede tilsynssaker (ikke ordinære varslede tilsyn) siden forrige 
møte (enhet, sak/tema (ikke navn)).  
o Oppfølging av særskilte KS-saker.  
o Orientering om sykefraværet i kommunen dersom dette har en generell stigende 
tendens og/eller man har en tydelig negativ utvikling på enkelte enheter  

 
Dersom det er spesielle temaer kontrollutvalget ønsker en nærmere orientering om, får 
kommunedirektør en bestilling i god tid før møtet. Bestillingen etterstrebes å være så 
spesifikk som mulig når kontrollutvalget ber om spesiell informasjon i en sak.  
 
Informasjonen som etterspørres må anses som relevant for kontrollutvalgets oppgave, 
ansvar og myndighet.  
 
 
Møtebehandling 
Økonomi:  
Årsberetningen er ikke levert i tide – på lik linje med flere tidligere år. Har vært 
utfordringer på økonomiavdelingen gjennom lang tid. Ny økonomisjef styrker 
kompetanse og kapasitet på avdelingen.  
Vi bruker for mye penger – de økonomiske tiltakene vi har iverksatt, er ikke 
tilstrekkelig. Må bremse ned.  
Kjøp av Evensengården – et svært godt kjøp for kommunen (m/leieinntekter) 
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Varslinger og anmeldelser:  
fire nye varslingssaker. 
Sykefravær:  
Om lag på nivå med fjoråret  
 
 
Votering 
Det ble ikke fremmet forslag til endret vedtak.  
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget tar samtalen med og redegjørelsene fra kommunedirektøren til 
orientering. 
 
 
[Lagre]  
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Sak G-17/23 Orientering fra admin. - avvikshåndtering helse- og 
omsorg 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Grue kontrollutvalg 2019-2023 18.04.2023 17/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
 
 
Saksfremstilling 
Kommunenes kontrollutvalg skal på vegne av kommunestyret ha tilsyn med hele den 
kommunale forvaltningen. For å kunne utøve sitt tilsyn, er det viktig at kontrollutvalget 
har god kjennskap til kommunens virksomhet, og i den forbindelsen ønsker de bl.a. en 
orientering om de forskjellige enhetene og de ulike oppgavene i kommunen.  
 
Kontrollutvalget ønsker en orientering vedrørende avvikshåndtering innenfor helse og 
omsorg. Det vil i den forbindelse også være naturlig å si noe om opplæringen av ansatte 
når det gjelder å melde inn avvik og omfanget/utvikling av antall avvik de siste årene.  
 
Kommunedirektøren, eller den han delegerer, er invitert til sak. 
 
Møtebehandling 
Kommunedirektøren og de tre enhetslederne innen Helse og omsorg møtte til  
saken.  
 
Kommunedirektøren redegjorde kort for systemet for avvikshåndtering.  
 
Rutine for avvik 
 Mål – Gjennomføring – Resultat  
– avvik skal meldes av alle som opplever et avvik (meldes i Compilo).  
Skal være lav terskel for avvik og skal behandles omgående av leder. 
Den enkelte enhet skal etablere et kvalitetsutvalg 
 
 
Ulike systemer for registrering av avvik: 

- Compilo 
- Profil 
- FAMAC 
- Informasjonssikkerhet (Datastilsynet) 

 
Et «levende system»: 

- Nyansatte 
- Holdninger 
- Prioriteringer 
- Kommunikasjon 
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Opplæring (generelt) 
Skriftlige rutiner som alle får utdelt 
Ellers generell opplæring på personal- og avdelingsmøter 
 
Forholder oss mest til Profil-systemet. Alle forhold som gjelder en pasient, 
journalføres her. Er det en systemfeil, skal det meldes i Compilo. Et avvik skal 
behandles, følges opp, tiltak foreslås og lukkes. Behandles av kvalitetsutvalg – 
kommer med forbedringsforslag 
 
Omfang og utvikling av avvik: 

- Svakt økende omfang 
- Ansatte oppfordres til å sende avvik – stort fokus på avdelingsmøter 
- Systemet er enkelt å bruke 
- Ansatte får tilbakemeldinger om hva som skjer – ser resultater av avvikene og 

kan også følge behandling underveis 
- Mye avvik på medisinhåndtering – av ulik art, blitt mye bedre 
- Tiltak i hjemmebaserte tjenester – mange avvik må gå gjennom flere av oss 

før det blir lukket (tverrfaglig). Vi ser på prosedyrer og rutiner jevnlig og når  
det meldes konkrete avvik 

 
Hvor stor andel av avvik skyldes bemanningssituasjonen?  Tror mange avvik er 
knyttet til manglende bemanning. Bruk av vikarer og ufaglærte gir større  
feilmarginer. Innført Midtveismøter – hver dag kl. 12.00 hvor vi går gjennom 
sjekklisten. Ved ferieavvikling sørger vi for at vikarer blir satt sammen med erfarne 
ansatte – gis tre opplæringsvakter, må være dialog med den enkelte ansatte 
 
 
Votering 
Det ble ikke fremmet forslag til andre vedtak. 
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
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Sak G-18/23 Orientering fra Tildelingskontoret 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Grue kontrollutvalg 2019-2023 18.04.2023 18/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
 
 
Saksfremstilling 
Kommunenes kontrollutvalg skal på vegne av kommunestyret ha tilsyn med hele den 
kommunale forvaltningen. For å kunne utøve sitt tilsyn, er det viktig at kontrollutvalget 
har god kjennskap til kommunens virksomhet, og ønsker bl.a. en orientering om de 
forskjellige enhetene og de ulike oppgavene i kommunen.  
 
I den forbindelse ønsker kontrollutvalget en orientering vedr. inndelingskriterier for 
tildeling av kommunale boliger, informasjon om hvor mange beboere det er pr. enhet og 
en orientering om hvordan nye tildelingskriterier påvirker ansattes arbeidshverdag i en 
situasjon med nedbemanning.  
 
Kontrollutvalget ønsker også at det gis en orientering vedr. hjemmebaserte tjenester.  
 Hvordan fungerer dette?  
 Hvor mye tid benyttes på hjemmetjenesten?  
 
I den forbindelse er det også ønskelig med informasjon om tilbakemeldinger 
administrasjonen har fått fra beboere og ansatte.  
 
Kommunedirektøren, eller den han delegerer, er invitert til sak. 
 
 
Møtebehandling 
Konst. avdelingsleder, Beate Langholmen, møtte til saken, sammen med  
enhetsledere for Hjemmebaserte tjenester og Sykehjem.  
 
Ulike kommunale boliger: 
Ubemannet omsorgsboliger: 22 leiligheter 
Bemannet/HDO: 30 leiligheter 
Psykisk Helse og Avhengighet har 12 leiligheter 
Om lag 60 leiligheter utenfor Grue Helsetun 
Beboere pr enhet: 
Individuell vurdering i hver sak 
Ubemannet/bemannet – pr i dag 2 ektepar sammen i HDO 
Beboernes ønsker 
 
Kriterier omsorgsboliger: 
Grue kommune som bostedsadresse 
Kartlegging og individuell vurdering 
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Funksjonsnivå og hjelpebehov 
Egenomsorg, ressurser, boforhold, kognitiv funksjon 
Bolig tildeles alltid den med størst behov 
 
Kriterier øvrige kommunale boliger: 
Boligsosial Handlingsplan og Tildelingskriterier 
Boliggruppe – nylig startet opp igjen i år 
Bostedsadresse siste 2 år i Grue 
Helseskadelig bolig pr i dag? 
Vurdere boevne, økonomi, psykisk helse – kan være vanskelig for enkelte å skaffe 
noe på privat marked 
Akutt behov – midlertidig via NAV 
 
Info om saksgang fra det mottas søknad – vedtak om tildeling – husleiekontrakt  
inngås med Samfunn 
 
Individuell plan: et hjelpemiddel (koordinator, styringsveileder) dersom det er flere 
som bidrar og hjelper i tillegg til bruker selv (mål og delmål for bruker selv).  
Tildelingskontoret er den koordinerende enhet. En individuell plan er viktigst for de 
som er hjemmeboende.  
 
Nok kapasitet på alle typer boliger i kommunen. Stadig omløp og fylles raskt opp, 
men ingen køer. Kun litt venting pga. normalt vedlikehold.  
 
Nedbemanning Helse og velferd vil gjelde generelt. Vi har allerede kuttet ett årsverk i 
hjemmebaserte tjenester, men effektene av de endrede tildelingskriteriene har ennå 
ikke slått til. Litt heldig situasjon akkurat nå (alltid svingninger) som gjør at det går 
greit. 
 
Velferdsteknologi – ikke kommet så veldig langt, men digital medisindispenser er til 
god hjelp, døralarmer hos hjemmeboende m.m. 
 
Behovet for sykehjemsplasser – tett dialog med HDO  
 
Hjemmebaserte tjenester – vi bruker mye tid til kjøring, stort område, ansatt nye 
helsearbeidere og tiltak for å beholde kompetansen. Utfordringer tilknyttet måltider – 
her er gode hjelpetiltak iverksatt.  
 
Nattevakter: To medarbeidere som reiser ut hvis behov, men ellers er det størst 
behov inne på HDO nå. Gjøres hele tiden vurderinger og settes inn tiltak – ingen  
raus bemanning (spesielt kveld og natt) og det gir oss utfordringer med én gang noe 
spesielt skjer.  
 
Kontrollutvalget takker for orienteringen og vil følge opp saken ytterligere.  
 
 
Votering 
Det ble ikke fremmet forslag om endret vedtak.  
 
 



 11  

Vedtak  
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
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Sak G-19/23 Orientering vedr. Oppvekstreformen 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Grue kontrollutvalg 2019-2023 18.04.2023 19/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
 
 
Saksfremstilling 
Kontrollutvalget fikk en orientering fra barnevernstjenesten vedr. oppvekstreformen i 
møte den 29.11.22 jf. sak G-59/22. Her ble det formidlet viktigheten av at kommunen 
selv (barnehage, skole og helsetjenester) må ta mer ansvar og iverksette tiltak med tidlig 
innsats og forebygging, herunder også all oppfølging og finansielt ansvar for fosterhjem. 
Reformens mål er at:  

 Kommunene skal styrke arbeidet med tidlig innsats og forebygge  
 Hjelpen skal bli bedre tilpasset barn og familiers behov  
 Økt kompetanse og kvalitet  
 Rettsikkerheten til barn og familier skal bli godt ivaretatt  
 Ressursbruken og oppgaveløsningen i barnevernet skal bli mer effektiv  

 
Kontrollutvalget ønsker derfor en orientering om hvordan kommunen er rustet for, og på 
hvilken måte kommunen er i gang med, å følge opp oppvekstreformens krav som trådte i 
kraft fra 1.1.22.  
 
Kommunedirektøren, eller den han delegerer, er invitert til sak. 
 
 
Møtebehandling 
Komm.dir. og leder Barneverntjenesten møtte til saken. Oppvekstleder måtte melde 
forfall. 
 
Komm.dir: - føler at dette er «dårlig statlig arbeid». De har fastsatt  
endringskriterier og pengestrømmen endres også fra 1. januar. Grue kommune 
vedtok et kutt på 1 mill innen barnevern, men dette kuttet er ikke realistisk.  
 
Den forebyggende handlingsplanen: en del utfordringer innen Oppvekst – skolemiljø. 
Vi burde styrket miljøtjenesten – behov for flere miljøarbeidere.  
 
Kun 2-3 % av bekymringsmeldinger kommer fra barnehage/grunnskole. Vi opplever  
Imidlertid at når det først meldes fra en offentlig instans, er det grundige 
bekymringsmeldinger som mottas. 
 
Det kan være lettere for familier å ta imot hjelp og tjenester fra helsestasjon og  
øvrige instanser, enn fra barnevernet. Det føles fortsatt litt stigmatiserende. Psykiske 
helsetjenester er veldig viktige. Kommunen har imidlertid ikke råd til å ansette 
psykolog pr. i dag selv om stillingen er utlyst. 
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Vi opplever at vi fortsatt er i samme situasjon som tidligere og ikke i den situasjonen 
som Oppvekstreformen legger opp til. Vi starter jo ikke på 0 – vi har allerede 150 
barn i Solør som barnevernet har ansvar for. Vi har startet opp med dialogmøter –  
på tvers av kommuner og på tvers av tjenester.  
 
Spesielt utfordrende fordi vi har en interkommunal tjeneste – ingen felles plan – alle 
gjør det forskjellig. Viktig å jobbe med strategien for dette samarbeidet fremover.   
 
Grue har en god skole – det er et godt utgangspunkt. Vi mangler kommunalsjef  
på Oppvekst – 2-nivåmoddelen har vært riktig, men de negative konsekvensene 
merkes i lengden.  
 
En institusjonsplass koster kr. 2.1 mill. kroner pr. år. Grue må kjøpe noen slike 
plasser – vi har ikke fagkompetansen selv. Hva kan kommunen selv gjøre for å 
unngå å måtte kjøpe slike plasser? Vi må bruke ressurser på tidligere stadier.  
 
Vi har fem ulike institusjoner i våre tre kommuner - mulig sammenslåing bør 
vurderes.  
 
Ønsker oss en stilling som kan ha det koordinerende ansvaret i VÅG. Det er søkt 
statsforvalteren om skjønnsmidler.  
  
 
Votering 
 
 
Vedtak  
Kontrollutvalget takker for informasjonen og tar saken til orientering.  
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Sak G-20/23 Eventuelt 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Grue kontrollutvalg 2019-2023 18.04.2023 20/23 

 
 
Forslag til vedtak/innstilling: 
 
Saken fremmes uten forslag til vedtak. 
 
 
Møtebehandling 
Økte avgifter i GIVAS. Kontrollutvalget ønsker en orientering på et møte til høsten.  
 
To-nivåmodellen i kommunen. Utfordringer i lengden – utvalget ønsker en nærmere  
diskusjon om temaet.  
 
 
Vedtak  
Ingen vedtak 
 
[Lagre]  
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